
PROTOKÓŁ Nr LXVII/09
z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie

z dnia 27 sierpnia 2009r.

Obrady sesji Rady rozpoczęto o godz. 16.05

Nieobecni w dniu sesji radni: I. Chrystyna, A. Dąbrowski, A. Kosiorowski, J. Marchewka, 
P. Piechowicz, A. Rysz. 

Sesję Rady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Jan Tomasz 
Kotapka informując, że dzisiejsze posiedzenie Rady zwołano na podstawie art. 20 ust. 
3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 
2001r.  Nr 142, poz.1591 ze zm.)   w trybie pilnym na wniosek Burmistrza Ścinawy. 
Przewodniczący Rady stwierdził,  że zgodnie          z  załączoną do protokołu listą 
obecności  w  sesji  Rady  na  15  członków  Rady  uczestniczy  9  radnych,  co  stanowi 
quorum  przy  którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada 
Miejska w Ścinawie (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).
Poinformował, że zgodnie z inicjatywą uchwałodawczą Burmistrza Ścinawy z dnia 20 
sierpnia     2009  r.  w  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  Rady  zawarto  następujące 
punkty :

1. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w  sprawach:
a) zatwierdzenia zmian w Statucie Miejsko - Gminnego Zespołu Zakładów Opieki 
Podstawowej w Ścinawie,
b) zatwierdzenia Regulaminu działalności Rady Społecznej Miejsko– Gminnego 
Zespołu Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie,
c)  zmieniającą uchwałę Nr LV/285/2009 Rady Miejskiej  w Ścinawie z dnia 22 
maja 2009 r.  w sprawie powołania składu osobowego Rady Społecznej,
d) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na rok 2009 uchwalonego uchwałą 
Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XLV/217/2008 z dnia 30 grudnia 2008 roku,
e)  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu na finansowanie zadania pn. „Zakup wozu 
asenizacyjnego”,
f)  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  ceny  sprzedaży  lokalu 
mieszkalnego przy ulicy Plac Kościelny 3 m 1 w Ścinawie,
g) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2006 r. Ścinawskiego Ośrodka 
Kultury,
h) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej, 
i) regulaminów gminnej i obwodowych komisji ds. referendum powołanych do 
przeprowadzenia referendum gminnego,
j) powołania Gminnej komisji do spraw przeprowadzenia referendum gminnego 
wyznaczonego  na  dzień  27  września  2009  roku  w  sprawie  budowy  kopalni 
odkrywkowej węgla brunatnego w gminie Ścinawa,
k)  należności  pieniężnych  przysługujących  członkom  gminnej  i  obwodowych 
komisji  do  spraw referendum gminnego w gminie  Ścinawa zarządzonego  na 
dzień 27 września 2009 r. oraz wypłaty diet i trybu udzielania im dni wolnych od 
pracy,
l)  stanowiska  inicjatora  referendum  gminnego  dotyczącego  budowy  kopalni 
odkrywkowej węgla brunatnego w Gminie Ścinawa.

Ad.1.1)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia  zmian  w  Statucie  Miejsko  -  Gminnego  Zespołu  Zakładów  Opieki 
Podstawowej w Ścinawie. 
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Sekretarz Miasta i Gminy poprosił, aby zachować pewne procedery i nie głosować bez 
uzyskania opinii poszczególnych Komisji,  należny uszanować czas pracownika, który 
przygotował przedmiotowy projekt uchwały. 

Kierownik  Referatu  Ogólnego  i  Sprawy  Obywatelskich przedstawiła  zmiany,  jakie 
wprowadzono do Statutu Miejsko – Gminnego Zespołu Zakładów Opieki Podstawowej, 
a także omówiła problematykę wszystkich pozostałych uchwał dotyczących MGZZOP.

Radny Andrzej Sitarski  złożył wniosek do Przewodniczącego Rady Miejskiej,  aby ten 
zgodnie           z  zapisami Statutu czuwał nad porządkiem obrad. W uznaniu radnego 
Sitarskiego zachowanie Pana Przybylskiego zakłóca porządek obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Sekretarza czy zgłasza chęć zabrania głosu  w 
tym punkcie porządku obrad.

Sekretarz Miasta i Gminy poinformował, o tym, iż chce zabrać głos w tym punkcie, a 
ponadto  poprosił radnego Sitarskiego, aby ten nie zwracał się do niego „Przybylski”, 
ponieważ występuje w roli funkcjonariusza publicznego, a nie kolegi. Następnie zwrócił 
się do Przewodniczącego Rady Miejskiej, aby upomniał radnego Sitarskiego za takie 
zachowanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził glosowanie nad projektem uchwały. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  9  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     8 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymała się” - 1 podjęła 
uchwałę nr LXVII/315/2009       w sprawie  zatwierdzenia zmian w Statucie 
Miejsko - Gminnego Zespołu Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie. 

Ad.1.2)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia Regulaminu działalności Rady Społecznej Miejsko – Gminnego Zespołu 
Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  9  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     9 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę  nr  LXVII/316/2009        w  sprawie  zatwierdzenia  Regulaminu 
działalności  Rady Społecznej Miejsko– Gminnego Zespołu Zakładów Opieki 
Podstawowej w Ścinawie

Ad.1.3)  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmieniającą uchwałę Nr LV/285/2009 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 22 maja 2009 r. 
w sprawie powołania składu osobowego Rady Społecznej.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  9  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     9 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę  nr  LXVII/317/2009  zmieniającą  uchwałę  Nr  LV/285/2009  Rady 
Miejskiej w Ścinawie z dnia 22 maja 2009 r.  w sprawie powołania składu 
osobowego Rady Społecznej.

Ad.1.4)  Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na rok 2009 uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w 
Ścinawie                 Nr XLV/217/2008 z dnia 30 grudnia 2008 roku. 

Skarbnik  Miasta  i  Gminy przedstawiła  uzasadnienie  do  przedłożonego  projektu 
uchwały. 
Radna Krystyna Olszewska zapytała czy został rozstrzygnięty przetarg na I etap os. 
Klasztorne?
Sekretarz  Miasta  i  Gminy zakomunikował,  iż  na  dzień  dzisiejszy  nie  możliwe  jest 
udzielenia zamówienia na przetarg, ponieważ Urząd nie posiada pełnej dokumentacji w 
tym zakresie. 
Radna Krystyna Olszewska złożyła wniosek o przesunięcie z działu 600- Transport i 
łączność  kwoty  40970,00  zł  do  działu  921  rozdziału  92120-  Ochrona  zabytków, 
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przekazać  kwotę  9700,  00  zł  na  Parafię  Matki  Bożej  Bolesnej  w  Tymowej  na 
dokończenie  remontu  wieży  kościoła.  Ponadto  radna  poprosiła  o  wyjaśnienie  przez 
Skarbnika,  dlaczego  tak  duża  kwota  została  zabezpieczona  na  wynagrodzenia  dla 
członków komisji ds. referendum gminnego. 
Sekretarz  Miasta  i  Gminy poinformował  radną  Olszewską,  że  to  nie  ona  będzie 
wskazywała osobę do udzielenia odpowiedzi na zadane pytanie, ponieważ nie leży to 
w jej kompetencjach.
Przewodniczący Rady Miejskiej wezwał Sekretarza do upuszczenia sali, a następnie o 
godz. 16.35 ogłosił 10 minutowa przerwę. 

Po przerwie o godz. 16.45 wznowiono obrady. Ilość radnych biorących udział w sesji – 
9. 

Radny Mirosław Kraśniański zadał pytanie na jakie drogi dokonano zwiększeń?
Sekretarz  Miasta  i  Gminy poinformował,  iż  kwota,  która  została  zabezpieczona  na 
utrzymanie dróg w Gminie była zbyt mała, dlatego w chwili obecnej chcemy dokonać 
zwiększenia na drogi             w Jurczu, Redlicach i na ul. Wołowska – w obrębie os. 
Klasztornego.
Mieszkaniec Ścinawy zapytał kto jest wnioskodawcą i inicjatorem zabrania pieniędzy z 
inwestycji os. Klasztorne, i na co zostaną przeznaczone pieniądze?
Sekretarz Miasta i  Gminy na os.  Klasztorne była zabezpieczona znaczna kwota,  po 
zabraniu wnioskowanej kwoty w dniu dzisiejszym środki finansowej, jakie pozostają to 
710 tys. zł. Poinformował również, że to on jest wnioskodawcą i to on podpisał się pod 
projektem uchwały w tej sprawie.   Dodał, że remont dróg jest bardzo nagła potrzebą. 
Według radnego Jerzego Sztaby projekt uchwały jest zrobiony w sposób kombinacyjny, 
rzeczy  ważne,  które  należy  pilnie  uchwalić  są  łącznie  z  innymi  bardzo 
kontrowersyjnymi, do których Rada nie chce się przychylić. Złożył on wniosek formalny 
o ponowne przygotowanie uchwały, tak , aby wszyscy byli zadowoleni. 
Przewodniczący Rady Miejskiej podtrzymał stanowisko radnego Jerzego Sztaby i złożył 
wniosek      o przekazanie przedmiotowego projektu uchwały do dalszych prac Komisji. 
Sekretarz  Miasta  i  Gminy przekazał  informację,  iż  przedmiotowy  projekt  uchwały 
powstał,  gdyż  taka  była  potrzeba.  Natomiast  twierdzenie,  iż  jest  to  podstęp  jest 
karygodne. 

O godz. 17.10 salę opuściła radna Maria Stachów- Aktualna ilość radnych biorących 
udział w sesji – 8. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania „jednogłośnie” przyjęto wniosek 
Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Ad.1.5)  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu na finansowanie zadania pn. „Zakup wozu asenizacyjnego”.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     8 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę  nr  LXVII/318/2009       w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska          i Gospodarki Wodnej we 
Wrocławiu na finansowanie zadania pn. „Zakup wozu asenizacyjnego”.

Ad.1.6)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego przy 
ulicy Plac Kościelny 3 m 1         w Ścinawie.

Inspektor  ds.  gospodarki  gruntami  przedstawiła  uzasadnienie  do  przedmiotowego 
projektu uchwały. 
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Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     8 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę nr  LXVII/319/2009      w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego przy ulicy Plac Kościelny 3 
m 1 w Ścinawie.

Ad.1.7)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2006 r. Ścinawskiego Ośrodka Kultury.

Dyrektor  Centrum  Kultury  i  Turystyki poinformowała,  o  tym,  że  przedmiotowe 
sprawozdanie  było przedkładane Radzie  Miejskiej  w ustawowym terminie,  jednakże 
podczas głosowania nad projektem uchwały radni wstrzymali  się od głosu i to było 
przyczyną niepodjęcia tej uchwały. 
Główna  Księgowa  Centrum  Kultury  i  Turystyki przekazała  informacje  na  temat 
wyjaśnienia nieprawidłowości, które wystąpiły w sprawozdaniu. 
Radna Krystyna Olszewska zapytała co zmieniło się w sprawozdaniu w 2006 r., a w 
dniu dzisiejszym?
Dyrektor  Centrum Kultury  i  Turystyki  powiedziała,  że nie  zmieniło  się   nic,  zostały 
wyjaśnione wszystkie nieprawidłowości. 
Radna  Krystyna  Olszewska złożyła  wniosek  formalny  o  wycofanie  tego  projektu  z 
porządku obrad.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  większością  głosów  („za”-2, 
„przeciw”-3,  „wstrzymały  się”-3)  odrzucono  wniosek  radnej  Krystyny 
Olszewskiej. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     4 głosami „za”„przeciw”-1, „wstrzymały się” - 3 podjęła  
uchwałę  nr  LXVII/320/2009       w  sprawie   zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego za 2006 r. Ścinawskiego Ośrodka Kultury.

Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 17.40 ogłosił 15 przerwę. 
Po przerwie o godz. 17.45 wznowiono obrady. Ilość radnych biorących udział w sesji – 
8. 

Ad.1.8)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej.

Inspektor  ds.  gospodarki  gruntami przedstawiła  uzasadnienie  do  przedmiotowego 
projektu uchwały. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     8 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę  nr  LXVII/321/2009       w  sprawie   wyrażenia  zgody  na 
wydzierżawienie nieruchomości gruntowej.

Ad.1.9)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
regulaminów  gminnej  i  obwodowych  komisji  ds.  referendum  powołanych  do 
przeprowadzenia referendum gminnego. 
Pełnomocnik ds. wyborów przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy przedmiotowy regulamin będzie dotyczył 
wszystkich referendów, czy jest to regulamin przygotowany jednorazowo, dla potrzeb 
referendum ds. budowy kopalni odkrywkowej?
Pełnomocnik  ds.  wyborów poinformowała,  że  jest  to  wyłącznie  regulamin,  który 
dotyczy referendum ds. budowy kopalni odkrywkowej. 
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Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     8 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę  nr  LXVII/322/2009       w  sprawie   regulaminów  gminnej  i 
obwodowych  komisji  ds.  referendum  powołanych  do  przeprowadzenia 
referendum gminnego. 

Ad.1.10)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
powołania  Gminnej  komisji  do  spraw  przeprowadzenia  referendum  gminnego 
wyznaczonego  na  dzień  27  września  2009  roku  w  sprawie  budowy  kopalni 
odkrywkowej węgla brunatnego w gminie Ścinawa.
Pełnomocnik ds. wyborów zreferował przedmiotowy projekt uchwały. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     6 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymały się” - 2 podjęła uchwałę nr 
LXVII/323/2009  w sprawie powołania  Gminnej  komisji  do  spraw 
przeprowadzenia referendum gminnego wyznaczonego na dzień 27 września 
2009  roku  w  sprawie  budowy  kopalni  odkrywkowej  węgla  brunatnego  w 
gminie Ścinawa.

Ad.1.11)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
należności pieniężnych przysługujących członkom gminnej i obwodowych komisji  do 
spraw referendum gminnego w gminie Ścinawa zarządzonego na dzień 27 września 
2009 r. oraz wypłaty diet i trybu udzielania im dni wolnych od pracy. 
Pełnomocnik ds. wyborów przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     8 głosami „za”„przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0 podjęła 
uchwałę  nr  LXVII/324/2009       w  sprawie  należności  pieniężnych 
przysługujących  członkom  gminnej  i  obwodowych  komisji  do  spraw 
referendum gminnego w gminie Ścinawa zarządzonego na dzień 27 września 
2009 r. oraz wypłaty diet i trybu udzielania im dni wolnych od pracy. 

Ad.1.12)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
stanowiska inicjatora referendum gminnego dotyczącego budowy kopalni odkrywkowej 
węgla brunatnego            w Gminie Ścinawa.

Radny Andrzej Groszek wyraził swoją negatywną opinię, aby w takiej formie podjąć tą 
uchwałę, ponieważ nie było jeszcze referendum i to w właśnie w nim opowiemy się 
„za” lub „przeciw”. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stanowisko Rady w tej materii jest nie potrzebne, Rada 
wypowiedziała się na temat przeprowadzenia referendum, nie będzie wypowiadała się 
jakie jest jej stanowisko w tym temacie, zrobią to mieszkańcy w dniu 27 września 2009 
r. Nie jest stosowne narzucać powinien styl myślenia za mieszkańców. 
Mecenas wyjaśnił powód przedłożenia przedmiotowego projektu uchwały, który został 
złożony, to, zaprezentowanie jednolitego frontu w tym temacie. 
Sekretarz Miasta i Gminy podjęliście Państwo uchwałę o przeprowadzeniu referendum. 
Nie uciekajcie przed podjęciem stanowiska, przed odpowiedzialnością. 
Radny Andrzej Sitarski  zapytał, co w przypadku, gdy Rada Miejska nie podejmie tej 
uchwały?
Mecenas poinformował,o  tym,że  gdy  inicjator  referendum  chce  zając  stanowisko 
powinna wyrazić je w formie uchwały. 
Radna Krystyna Olszewska powiedziała, że jako radna nie zamierza narzucać swojego 
stanowiska, ponieważ mamy demokrację. 
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Sekretarz Miasta i Gminy brak ukierunkowania społeczeństwa może doprowadzić do 
różnego wyniku referendum.  Należy mówić mieszkańcom o zagrożeniach związanych 
z powstaniem kopalni. 
Radny Andrzej Groszek zaproponował zmianę treści zapisu § 1. 
Sekretarz  Miasta  i  Gminy mecenas  wyraźnie  cytował  przepisy  w  tej  materii  i  one 
wyraźnie mówią, że inicjatorem może być tylko organ stanowiący. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  8  radnych  uczestniczących  w 
posiedzeniu –     1 głosami „za”„przeciw”-5, „wstrzymały się” - 2 nie podjęła 
uchwały  w  sprawie   stanowiska  inicjatora  referendum  gminnego 
dotyczącego  budowy  kopalni  odkrywkowej  węgla  brunatnego   w  Gminie 
Ścinawa.

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  o 
godz. 18.30 zamknął obrady LXVIII sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Magdalena Ratajczak  Przewodniczył:

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w 
Ścinawie

     Jan Tomasz Kotapka 
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